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DAMES EN HEREN,

Uw commissie heeft dit wetsvoorstel besproken tijdens 
haar vergaderingen van dinsdag 27 oktober 2020 en 
woensdag 20 januari 2021.

I. — INLEIDENDE UITEENZETTING

De heer Kurt Ravyts (VB) wijst erop dat de economie 
in ons land een diepere duik neemt dan in de andere 
Europese landen (gemiddeld -11,4 %). Deze hoge ne-
gatieve groei wordt voor een deel verklaard door de 
sluiting van de horeca die meer dan 2 % van het bbp 
vertegenwoordigt.

De spreker wijst erop dat de regering Wilmès een 
tijdelijke btw-verlaging voor alcoholvrije dranken heeft 
ingevoerd via het koninklijk besluit van 8 juni 2020 tot 
wijziging van het koninklijk besluit nr. 20 van 20 juli 1970 
tot vaststelling van de tarieven van de belasting over de 
toegevoegde waarde en tot indeling van de goederen en 
de diensten bij die tarieven met betrekking tot maatregelen 
ter ondersteuning van de horeca voor bepaalde restau-
rant- en cateringdiensten. Deze maatregel was bedoeld 
om de zwaar getroffen horecasector een duwtje in de 
rug te geven. Het ging onder meer om het verschaffen 
van alcoholvrije dranken in restaurants en cafés voor 
verbruik ter plaatse en het gelijktijdig verschaffen van 
één dienst bestaande uit spijzen en alcoholvrije dranken 
in restaurants en cafés.

Voor de coronacrisis in mei 2019 pakte Horeca 
Vlaanderen naar aanleiding van de verkiezingen uit 
met een memorandum voor een duurzame horeca. De 
belangrijkste vraag daarin aan de regering  was een 
btw-verlaging naar 6 % voor alcoholvrije dranken. Op 
deze manier zou volgens de horecasector een gelijk 
speelveld worden gecreëerd met de groothandel en 
de detailhandel.

De spreker pleit er daarom voor om de tijdelijke btw-
verlaging voor alcoholvrije dranken structureel te ma-
ken rekening houdend met de tweede sluiting van de 
horecasector.

II. — BESPREKING

A. Vergadering van dinsdag 27 oktober 2020

De heer Kurt Ravyts (VB) geeft aan dat hij niet akkoord 
kan gaan met het feit dat de btw-richtlijn 2006/112/EG 

MESDAMES, MESSIEURS,

Votre commission a examiné cette proposition de loi 
au cours de ses réunions des mardi 27 octobre 2020 
et mercredi 20 janvier 2021.

I. — EXPOSÉ INTRODUCTIF

M. Kurt Ravyts (VB) souligne que l’économie de notre 
pays régresse davantage que celle des autres pays 
européens (-11,4 % en moyenne). Cette forte croissance 
négative s’explique en partie par la fermeture du secteur 
de l’horeca, qui représente plus de 2 % du PIB.

L’intervenant souligne que le gouvernement Wilmès 
a instauré une réduction temporaire de la TVA sur les 
boissons non alcoolisées pour certains services de 
restaurant et de restauration par le biais de l’arrêté royal 
du 8 juin 2020 modifiant l’arrêté royal n° 20, du 20 juillet 
1970, fixant les taux de la taxe sur la valeur ajoutée et 
déterminant la répartition des biens et des services 
selon ces taux en ce qui concerne les mesures visant 
à soutenir le secteur de l’horeca. L’objectif de cette 
mesure était de donner un coup de pouce au secteur 
durement touché de l’horeca. Elle concernait, entre 
autres, la fourniture, dans les restaurants et les cafés, 
de boissons non alcoolisées à consommer sur place et 
la fourniture simultanée d’un service unique comprenant 
des aliments et des boissons non alcoolisées dans les 
restaurants et les cafés.

Avant la crise du coronavirus, en mai 2019, Horeca 
Vlaanderen a présenté un mémorandum pour un horeca 
durable à l’occasion des élections. La principale demande 
au gouvernement y était de ramener la TVA à 6 % 
pour les boissons non alcoolisées. Selon le secteur de 
l’horeca, cela permettrait de créer des conditions de 
concurrence équitables avec les secteurs du commerce 
de gros et de détail.

L’intervenant demande donc que la réduction tempo-
raire de la TVA sur les boissons non alcoolisées devienne 
structurelle, compte tenu de la deuxième fermeture du 
secteur de l’horeca.

II. — DISCUSSION

A. Réunion du mardi 27 octobre 2020

M. Kurt Ravyts (VB) indique qu’il ne peut pas accep-
ter le fait que la directive TVA 2006/112/CE interdise 
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verbiedt om een btw-verlaging in te voeren voor alco-
holhoudende dranken. Een permanente btw-verlaging 
naar 6 % is volgens de heer Ravyts ook voor alcohol-
houdende dranken noodzakelijk om de horecasector 
die nu voor de tweede maal getroffen wordt door een 
sluiting te ondersteunen. De spreker dient daartoe het 
amendement nr. 1 (DOC 55 1294/002) in.

De spreker meent dat de btw-richtlijn moet worden 
geïnterpreteerd in het licht van de jongste ontwikkelingen 
in het Europees recht. Hij stelt zich vragen bij de verenig-
baarheid met het artikel 113 van het EU-werkingsverdrag 
dat stelt dat btw-tarieven enkel kunnen worden ge-
harmoniseerd op EU-niveau indien dit noodzakelijk is 
om de werking van de interne markt te verzekeren en 
concurrentieverstoringen te voorkomen. De spreker 
oordeelt dat omdat horecadiensten uit hun aard louter 
lokaal geconsumeerd worden een btw-verlaging op geen 
enkele wijze kan leiden tot concurrentieverstoringen. 
Daarom kan volgens de spreker afgeweken worden van 

de normering die in de btw-richtlijn is vastgesteld. Deze 
interpretatie wordt ook bevestigd in het advies van de 
FOD Financiën.

De heer Ravyts benadrukt dat zijn wetsvoorstel met 
het amendement nr. 1 gaat voor een permanente btw-

verlaging naar 6 % op restaurant- en cateringdiensten 
ook voor alcoholhoudende dranken. Hij wijst erop dat de 
horecasector het voor de coronacrisis al moeilijk had. 
De overlevingskans van een horecazaak na vijf jaar is 
50 %, terwijl dat voor andere sectoren 62 % bedraagt.

De coronacrisis heeft  de situatie van vele horecazaken 
nog verslechterd waardoor een permanente btw-verlaging 

aangewezen lijkt, ook voor alcoholhoudende dranken.

De heer Sander Loones (N-VA) stelt vast dat de 
horecasector al zeer zwaar getroffen werd in de eerste 
coronagolf. Met de tweede coronagolf komt daar nog 
een ferme klap bovenop.

Om het ergste leed in de eerste coronagolf te ver-
zachten heeft de regering Wilmès met de steun van 7 
andere partijen een tijdelijk e btw-verlaging ingevoerd 
voor de horecasector via het koninklijk besluit van 8 juni 
2020. Alhoewel er veel kritiek op kwam uit onder meer 
academische hoek is het nooit de bedoeling geweest 
om aan deze maatregel een permanent karakter te 
geven of om de maatregel te koppelen aan tewerkstel-
lingsvereisten of prijsverlagingen. De btw-verlaging was 
bedoeld om de horecazaken meer geld in kas te laten 
houden om hun facturen te kunnen betalen en de crisis 
te kunnen overwinnen.

l’instauration d’une réduction de la TVA sur les boissons 
alcoolisées. Selon M. Ravyts, une réduction permanente 
de la TVA à 6 % est également nécessaire pour les 
boissons alcoolisées en vue de soutenir le secteur de 
l’horeca, qui est maintenant touché par une deuxième 
fermeture. L’intervenant présente à cet effet l’amende-
ment n° 1 (DOC 55 1294/002).

L’intervenant estime que la directive TVA doit être 
interprétée à la lumière des derniers développements 
du droit européen. Il s’interroge sur la compatibilité 
avec l’article 113 du traité sur le fonctionnement de 
l’Union européenne, qui stipule que les taux de TVA ne 
peuvent être harmonisés au niveau de l’UE que si cela 
est nécessaire pour assurer l’établissement et le fonc-
tionnement du marché intérieur et éviter les distorsions 
de concurrence. L’intervenant est d’avis que, puisque 
les services horeca ne sont par nature consommés 
que localement, une réduction de la TVA ne peut en 
aucun cas entraîner des distorsions de concurrence. 

Selon l’intervenant, on peut dès lors déroger à la norme 
établie dans la directive sur la TVA. Cette interprétation 
est également confirmée dans l’avis du SPF Finances.

M. Ravyts souligne que sa proposition de loi, avec 
l’amendement n° 1, vise une réduction permanente 
de la TVA à 6 % sur les services de restaurant et de 
restauration, y compris pour les boissons alcoolisées. Il 
souligne que le secteur de l’horeca connaissait déjà des 
difficultés avant la crise du coronavirus. La probabilité 
de survie d’un établissement horeca après cinq ans est 
de 50 %, contre 62 % pour les autres secteurs.

La crise du coronavirus a encore aggravé la situation 
de nombreux établissements horeca. C’est pourquoi une 

réduction permanente de la TVA semble appropriée, y 
compris pour les boissons alcoolisées.

M. Sander Loones (N-VA) constate que le secteur 
de l’horeca avait déjà été très durement touché par la 
première vague de la crise du coronavirus. La deuxième 
vague lui a asséné un coup supplémentaire.

Afin de parer au plus grave lors de la première vague 
de la crise du coronavirus, le gouvernement Wilmès a, 
avec le soutien de 7 autres partis, instauré une réduction 
temporaire de la TVA pour le secteur de l’horeca par 
arrêté royal du 8 juin 2020. Bien que cette mesure ait été 
largement critiquée, notamment par les universitaires, 
elle n’a jamais été destinée à être permanente ou à être 
liée à des exigences d’emploi ou à des réductions de 
prix. La réduction de la TVA devait permettre aux éta-
blissements horeca de garder plus d’argent dans leurs 
caisses pour payer leurs factures et surmonter la crise.
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Het koninklijk besluit van 8 juni 2020 bepaalt dat de 
tijdelijke btw-verlaging geldt tot 31 december 2020.  De 
heer Loones geeft aan dat hij liever had gehad dat de 
btw-verlaging niet eindigt op 31 december. De horeca-
zaken zouden dan met oudejaar al hun prijzen en hun  
elektronische kassa moeten aanpassen wat praktisch 
niet haalbaar is. Een btw-tariefwijziging zou immers 
tot de absurde situatie leiden dat tot 23u59 van oude-
jaarsavond maaltijden en dranken aan 6 % btw worden 
verstrekt en na middernacht een hoger btw-tarief moet 
worden aangerekend.

Verder roept de spreker de regering op om te overwe-
gen om de tijdelijke btw-verlaging te verlengen tot ergens 
in 2021. Hij wijst erop dat de cdH-fractie een wetsvoorstel 
heeft om te verlengen tot de zomer van 2021.

Tot slot wijst de spreker erop dat zijn fractie ook een 

wetsvoorstel heeft dat een tijdelijke btw-verlaging beoogt 
voor de horecasector die ook geldt voor alcoholische 
dranken en die een extra steuntje in de rug geeft voor 
horecazaken die werken op een correcte manier (DOC 55 
1329/001). Overweegt de minister van Financiën een 
verdere verlenging van de tijdelijke btw-verlaging?

De vertegenwoordiger van de minister van Financiën 
antwoordt dat een verlenging van de btw-verlaging zal 
worden beoordeeld in functie van de maatregelen die 
zullen worden genomen ten aanzien van de horecasector.

De heer Steven Matheï (CD&V) wijst op het feit dat 
een permanente btw-verlaging voor zowel alcoholhou-
dende als alcoholvrije dranken een hoge budgettaire 
kostprijs zal hebben.

Mevrouw Marie-Christine Marghem, voorzitster, 
stelt voor een advies te vragen aan het Rekenhof om 
de kostprijs te laten berekenen van het wetsvoorstel 
nr. 1294 en het amendement nr. 1.

De commissie gaat eenparig akkoord met dit voorstel.

B. Vergadering van woensdag 20 januari 2021

De heer Kurt Ravyts (VB) is zich bewust van de hoge 
budgettaire kostprijs van dit wetsvoorstel en verwijst 
daarvoor naar het advies van het Rekenhof (DOC 55 
1294/003).

De spreker vreest dat de meerderheidspartijen zijn 
wetsvoorstel niet zullen steunen en somt een aantal 
redenen op die de meerderheidspartijen zouden kun-
nen inroepen:

L’arrêté royal du 8 juin 2020 prévoit que la réduction 
temporaire de la TVA s’appliquera jusqu’au 31 décembre 
2020.  M. Loones déclare qu’il aurait préféré que la réduc-
tion de la TVA ne prenne pas fin le 31 décembre. Les 
entreprises horeca devraient alors adapter leurs prix et 
leur caisse électronique avant la veille du Nouvel An, ce 
qui n’est pas réalisable dans la pratique. Un changement 
de taux de TVA conduirait en fait à la situation absurde 
où les repas et les boissons seraient fournis à 6% de 
TVA jusqu’à 23h59 la veille du Nouvel An et où un taux 
de TVA plus élevé devrait être appliqué après minuit.

L’intervenant demande ensuite au gouvernement 
d’envisager de prolonger la réduction temporaire de 
la TVA jusqu’en 2021. Il souligne que le groupe cdH a 
déposé une proposition de loi visant une prolongation 
jusqu’à l’été 2021.

Enfin, l’intervenant souligne que son groupe a éga-
lement déposé une proposition de loi visant à instaurer 
une réduction temporaire de la TVA pour le secteur de 
l’horeca, qui s’applique aussi aux boissons alcoolisées 
et qui donnerait un coup de pouce supplémentaire aux 
établissements horeca qui travaillent correctement 
(DOC 55 1329/001). Le ministre des Finances envisage-
t-il une nouvelle prolongation de la réduction temporaire 
de la TVA?

Le représentant du ministre des Finances répond 
qu’une prolongation de la réduction de la TVA sera 
évaluée en fonction des mesures prises à l’égard du 
secteur de l’horeca.

M. Steven Matheï (CD&V) souligne qu’une réduction 
permanente de la TVA tant pour les boissons alcooli-
sées et que pour les boissons sans alcool aurait un coût 
budgétaire élevé.

Mme Marie-Christine Marghem, présidente, propose 
de demander un avis à la Cour des comptes afin de 
calculer le coût de la proposition de loi n° 1294 et de 
l’amendement n° 1.

La commission accepte cette proposition à l’unanimité.

B. Réunion du mercredi 20 janvier 2021

M. Kurt Ravyts (VB) est conscient du coût budgétaire 
élevé de la proposition de loi à l’examen et renvoie à ce 
sujet à l’avis de la Cour des comptes (DOC 55 1294/003).

L’intervenant craint que les partis de la majorité ne 
soutiennent pas sa proposition de loi et énumère un 
certain nombre de raisons qu’ils pourraient invoquer:
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— het wetsvoorstel is afkomstig van de VB-fractie;

— het wetsvoorstel is misschien niet het meest ge-
schikte instrument om de horecasector uit het slop te 
halen;

— de hoge budgettaire kostprijs;

— de regering werkt reeds aan oplossingen voor de 
horecasector.

De heer Rayyts herinnert eraan dat de tijdelijke btw-
verlaging die in de zomer bij koninklijk besluit werd 
ingevoerd maar geldig was tot 31 december 2020. 
Momenteel geldt dus terug het gewone btw-tarief. Ook 
het moratorium op de faillissementen loopt op 31 januari 
2021 af.

Sinds 19 oktober 2020 is de horecasector opnieuw 
gesloten. Horeca Vlaanderen pleit ervoor om de hore-
casector terug te heropenen op 1 maart 2021. Wegens 
stabiliserende cijfers en allerlei opduikende varianten 
van het coronavirus lijkt de datum van 1 maart 2021 
echter moeilijk haalbaar.

In een gesprek met de bevoegde staatssecretaris 
voor Relance, de heer Thomas Dermine, heeft Horeca 
Vlaanderen gepleit voor de verlenging van tijdelijke 
maatregelen zoals de btw-verlaging voor alcoholvrije 
dranken, flexibiliteit van de banken en gerichte steun 
voor de zwaarst getroffen horecazaken zoals hotels, 
discotheken en cateraars.

Uit een analyse van Belfius op basis van geanoni-
miseerde rekeninggegevens van bedrijfsklanten uit de 
horecasector blijkt dat de eerste lockdown tot een stevige 
omzetdaling van 60 % à 70 % heeft geleid tegenover 
dezelfde periode in 2019. Toen de horeca mocht her-
openen op 8 juni 2020 veerden de verkoopcijfers op 
maar van een volledige herstel in de zomermaanden 
was volgens Belfius geen sprake. De tweede sluiting op 
19 oktober 2020 heeft opnieuw tot stevige omzetdalingen 

geleid in november (-56 %) en in december (-58 %). De 
afhaalmaaltijden met eindejaar hebben niet veel soelaas 
kunnen brengen.

Ook uit de recentste enquête van de Economic Risk 
Management Group blijkt dat 29 000 jobs dreigen verloren 
te gaan in de horecasector. 30 % van de horecazaken 
acht een faillissement waarschijnlijk of zeer waarschijnlijk. 
De horecasector vreest bovendien voor liquiditeitspro-
blemen en een gebrek aan toekomstperspectief.

— la proposition de loi provient du groupe VB;

— la proposition de loi n’est peut-être pas l’instrument 
le plus approprié pour sortir le secteur de l’horeca du 
marasme;

— le coût budgétaire élevé;

— le gouvernement prépare déjà des solutions pour 
le secteur de l’horeca.

M. Ravyts rappelle que la réduction temporaire de la 
TVA instaurée par arrêté royal en été n’était valable que 
jusqu’au 31 décembre 2020. Pour l’instant, c’est donc 
le taux de TVA normal qui est à nouveau en vigueur. Le 
moratoire sur les faillites expire également le 31 janvier 
2021.

Depuis le 19 octobre 2020, le secteur de l’horeca 
est à nouveau fermé. Horeca Vlaanderen plaide pour 
la réouverture du secteur le 1er mars 2021. Cependant, 
eu égard aux chiffres en cours de stabilisation et à 
l’apparition de divers variants du coronavirus, la date 
du 1er mars 2021 semble peu réaliste.

Lors d’un échange avec le secrétaire d’État compétent 
pour la Relance, M. Thomas Dermine, Horeca Vlaanderen 
a plaidé en faveur de la prolongation de mesures tempo-
raires telles que la réduction de la TVA sur les boissons 
non alcoolisées, la flexibilité des banques et un soutien 
ciblé aux entreprises horeca les plus gravement touchées 
telles que les hôtels, les discothèques et les traiteurs.

Une analyse de Belfius basée sur des données de 
comptes anonymisées d’entreprises clientes dans le 
secteur de l’horeca révèle que le premier confinement 
a entraîné une forte baisse du chiffre d’affaires, de 60 à 
70 % par rapport à la même période en 2019. Lorsque 
le secteur de l’horeca a été autorisé à rouvrir le 8 juin 
2020, les ventes ont rebondi mais, selon Belfius, il n’y 
a pas eu de reprise complète pendant les mois d’été. 
Le deuxième confinement, le 19 octobre 2020, a de 

nouveau entraîné de fortes baisses du chiffre d’affaires 
en novembre (-56 %) et en décembre (-58 %). Les repas 
à emporter pour les fêtes de fin de l’année n’ont guère 
apporté de soulagement.

Il ressort également de la dernière enquête de l’Eco-
nomic Risk Management Group que 29 000 emplois 
sont menacés dans le secteur de l’horeca. 30 % des 
entreprises de l’horeca considèrent que la faillite est 
probable ou très probable. Le secteur de l’horeca craint 
en outre des problèmes de liquidités et un manque de 
perspectives d’avenir.
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De spreker besluit dat de situatie waarin de horecasec-
tor verkeerd zeer ernstig is. Bij heel wat horecaonderne-
mers staat het water aan de lippen. Alle horecafederaties, 
zowel de Vlaamse als de Waalse zijn vragende partij 
voor een verlenging van de tijdelijke btw-verlaging. Ook 
een aantal politieke partijen zoals de N-VA bij monde 
van de heer Loones hebben hier reeds voor gepleit. De 
heer Ravyts wenst nog verder te gaan en pleit voor een 
structurele btw-verlaging voor alle dranken (alcoholische 
en alcoholvrije) zoals ook beschreven in voorliggend 
wetsvoorstel.

De heer Christian Leysen (Open Vld) antwoordt dat 
de regeringspartijen van mening zijn dat de verlenging 
van de tijdelijke btw-verlaging niet het meest geschikte 
instrument is om de horecasector te stimuleren.

De heer Sander Loones (N-VA) geeft aan dat zijn 
fractie er alles aan heeft gedaan om de tijdelijke btw-
verlaging gestemd te krijgen in de periode van lopende 
zaken en horecasector te steunen.

De verlenging van de tijdelijke btw-verlaging is volgens 
de heer Loones toch wel een belangrijke maatregel 
omwille van een aantal redenen:

— het blijft de belangrijkste eis van de horecasector 
zelf;

— de btw-verlaging heeft er tijdens de zomermaan-

den toen de horeca open was voor gezorgd dat de 
horecazaken hun liquiditeitspositie, kaspositie en solva-
biliteitspositie hebben kunnen versterken. Dit is echter 
onvoldoende om de tweede sluiting door te komen.

Tot zijn verbazing stelt de spreker vast dat CD&V, 
MR en Open Vld die in lopende zaken de tijdelijke btw-
verlaging hebben goedgekeurd daar vandaag geen 
voorstander meer van zijn. Blijkbaar zijn de linkse par-
tijen van de Vivaldi-regering er tegen gekant en dus zal 
het er ook niet komen. De spreker is dan ook benieuwd 
naar de steunmaatregelen die de regering zal voorstel-
len specifiek voor de horecasector. Alleszins is het van 
belang dat deze steunmaatregelen in werking treden 
voor de horecasector terug opengaat. Dit werd ook 
door de minister van Financiën bevestigd. Ondertussen 

is het eind januari en is het nog steeds wachten op de 
steunmaatregelen. De heer Loones dringt dan ook aan 
op enige spoed vanwege de regering.

Tot slot verwijst de heer Loones naar zijn wetsvoorstel 
tot wijziging van het koninklijk besluit nr. 20 houdende de 
vaststelling van de tarieven van de btw en tot de inde-
ling van de goederen en de diensten bij die tarieven wat 
betreft de verlaging van het btw-tarief op restaurants, 

L’intervenant conclut que la situation dans l’horeca est 
très grave. De nombreux entrepreneurs du secteur sont 
au bord de la faillite. Toutes les fédérations de l’horeca, 
tant flamandes que wallonnes, demandent une prolon-
gation de la réduction temporaire de la TVA. Plusieurs 
partis politiques, comme la N-VA par l’intermédiaire de 
M. Loones, ont déjà plaidé en faveur de cette mesure. 
M. Ravyts veut aller encore plus loin et préconise une 
réduction structurelle de la TVA sur toutes les boissons 
(alcoolisées et non alcoolisées), comme le prévoit la 
proposition de loi à l’examen.

M. Christian Leysen (Open Vld) répond que les partis 
du gouvernement considèrent que la prolongation de la 
réduction temporaire de la TVA n’est pas l’instrument 
le plus approprié pour stimuler le secteur de l’horeca.

M. Sander Loones (N-VA) indique que son groupe 
a fait tout ce qui était en son pouvoir pour faire voter 
la réduction temporaire de la TVA pendant la période 
d’affaires courantes et soutenir le secteur de l’horeca.

Selon M. Loones, la prolongation de la réduction 
temporaire de la TVA est tout de même une mesure 
importante pour un certain nombre de raisons:

— elle reste la principale demande du secteur de 
l’horeca lui-même;

— pendant les mois d’été où le secteur de l’horeca était 
ouvert, la réduction de la TVA a permis aux entreprises 
de renforcer leur position de liquidité, leur trésorerie et 
leur solvabilité. C’est toutefois insuffisant pour résister 
au deuxième confinement.

À sa grande surprise, l’intervenant constate que le 
CD&V, le MR et l’Open Vld qui, en affaires courantes, 
avaient approuvé la réduction temporaire de la TVA, 
n’y sont plus favorables aujourd’hui. Apparemment, les 
partis de gauche du gouvernement Vivaldi s’y opposent 
et la mesure ne verra donc pas le jour. L’intervenant 
est donc curieux de connaître les mesures de soutien 
que le gouvernement proposera spécifiquement pour 
le secteur de l’horeca. En tout état de cause, il importe 
que ces mesures de soutien entrent en vigueur avant 
la réouverture du secteur de l’horeca, comme l’a égale-

ment confirmé le ministre des Finances. En attendant, 
nous sommes fin janvier et nous attendons toujours 
les mesures de soutien. M. Loones exhorte dès lors le 
gouvernement à agir de toute urgence.

Enfin, M. Loones renvoie à sa proposition de loi modi-
fiant, en ce qui concerne la réduction du taux de la TVA 
appliqué aux restaurants, services de restauration et 
cafés, l’arrêté royal n° 20 fixant le taux de la TVA et 
déterminant la répartition des biens et des services 
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cateringdiensten en cafés (DOC 55 1329/001). Dit wets-
voorstel voorziet in een tijdelijke btw-verlaging voor 
18 maanden en houdt rekening met een aantal onge-
wenste neveneffecten. De spreker wijst erop dat het 
wetsvoorstel nr. 1294 zou leiden tot oneerlijke concurrentie 
ten opzichte van de drankensector. Terwijl alcoholische 
dranken in de horeca zouden verkocht worden aan 6 % 
btw zou dit in de drankenhandels en supermarkten 21 % 
blijven  zonder enige controlemogelijkheid.

De heer Benoît Piedboeuf (MR) benadrukt dat zijn 
fractie niet gekant is tegen een btw-verlaging op zich. 
Echter heeft een btw-verlaging geen zin als de horeca 
gesloten is. Dit was anders met de tijdelijke btw-verlaging 
vorig jaar. De MR-fractie is zich ten volle bewust van 
de moeilijke situatie waarin de horecasector verkeert 
en werkt samen met de andere regeringspartijen aan 
een uitgebreid steunpakket voor de horecasector. Dit 
steunpakket zal uit meerdere maatregelen bestaan en 

zal uiteraard operationeel zijn op het moment dat de 
horeca terug opengaat.

De heer Steven Matheï (CD&V) geeft aan dat de 
regering zich bewust is van de ernst van de situatie. De 
minister van Financiën heeft reeds aangekondigd dat 
de regering werkt aan een herstelplan dat in voege zal 
treden op het moment dat de horeca terug heropent. 
Kan de vertegenwoordiger van de minister aangeven 
hoever het met dat herstelplan staat?

De vertegenwoordiger van de minister bevestigt dat 
de regering effectief werkt aan een pakket van steun-
maatregelen met onder meer een verlaging van het 

btw-tarief. De spreker wijst erop dat een btw-verlaging 
ook bij koninklijk besluit kan worden geregeld. Door het 
feit dat  een btw-verlaging niet langs het Parlement moet 
passeren, kan deze maatregel ook zeer snel worden 
genomen.

De heer Kurt Ravyts (VB) geeft aan dat zijn wets-
voorstel voornamelijk een signaalfunctie heeft naar de 
andere politieke partijen om hen bewust te maken van 
de ernst van de zaak. Hij hoopt dat de regering snel 
werk maakt van het herstelpakket. De tijd dringt voor 
de horecasector.

Waarom heeft de N-VA-fractie haar wetsvoorstel 
nr. 1329 niet aan dit wetsvoorstel laten toevoegen?

De heer Sander Loones (N-VA) wijst erop dat het 
wetsvoorstel nr. 1329 reeds herhaaldelijk als amendement 
bij andere wetsontwerpen werd ingediend en ter stem-
ming werd voorgelegd maar telkens werd weggestemd.

selon ces taux (DOC 55 1329/001). Cette proposition de 
loi prévoit une réduction temporaire de la TVA pendant 
18 mois et tient compte d’un certain nombre d’effets 
secondaires indésirables. L’intervenant souligne que la 
proposition de loi n° 1294 conduirait à une concurrence 
déloyale à l’égard du secteur des boissons. Alors que 
les boissons alcoolisées seraient vendues avec une TVA 
de 6 % dans l’horeca, ce taux resterait en effet de 21 % 
dans les magasins de boissons et les supermarchés 
 sans aucune possibilité de contrôle.

M. Benoît Piedboeuf (MR) souligne que son groupe 
n’est pas opposé à une réduction de la TVA en tant que 
telle. Cependant, réduire la TVA n’a aucun sens si le 
secteur de l’horeca est fermé. La situation était différente 
lors de la réduction temporaire de la TVA accordée l’année 
dernière. Le groupe MR est pleinement conscient de la 
situation difficile à laquelle est confronté le secteur de 
l’horeca et, avec les autres partis du gouvernement, il 
prépare un vaste programme de soutien du secteur. Ce 

plan d’aide comprendra plusieurs mesures et sera bien 
sûr opérationnel dès que le secteur de l’horeca pourra 
reprendre ses activités.

M. Steven Matheï (CD&V) indique que le gouvernement 
est conscient de la gravité de la situation. Le ministre des 
Finances a déjà fait savoir que le gouvernement travaille 
à un plan de relance, qui entrera en vigueur lors de la 
réouverture des établissements horeca. Le représentant 
du ministre pourrait-il donner un état d’avancement du 
plan de relance?

Le représentant du ministre confirme que le gou-
vernement planche effectivement sur un paquet de 
mesures d’aide comprenant une réduction du taux de 

TVA. L’orateur souligne qu’une réduction de la TVA 
peut également être réglée par arrêté royal. Dès lors 
qu’une réduction de la TVA ne doit pas transiter par 
le Parlement, cette mesure peut également être prise 
très rapidement.

M. Kurt Ravyts (VB) indique que sa proposition de loi a 
principalement une fonction de signal adressé aux autres 
partis politiques afin de leur faire prendre conscience de 
la gravité de la question. Il espère que le gouvernement 
s’attellera rapidement au train de mesures de relance. 
Le temps presse pour le secteur horeca.

Pourquoi le groupe N-VA n’a-t-il pas joint sa propo-
sition de loi n° 1329 à la proposition de loi à l’examen?

M. Sander Loones (N-VA) fait observer que la pro-
position de loi n° 1329 a déjà été déposée sous forme 
d’amendement à d’autres projets de loi et mis aux voix 
à plusieurs reprises, mais qu’elle a été systématique-
ment rejetée.
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Zal de regering enkel werk maken van een btw-ver-
laging of gaat het om een ruimer pakket maatregelen 
voor de horecasector?

De spreker benadrukt dat de belangrijkste steunmaat-
regel erin bestaat om de horeca zo snel als mogelijk te 
heropenen. De horecazaken hebben reeds in het verleden 
bewezen dat een heropening kan op een veilige manier.

De vertegenwoordiger van de minister verduidelijkt 
dat het om meerdere maatregelen gaat.

De heer Sander Loones (N-VA) dringt aan op een 
snelle behandeling van de steunmaatregelen in het 
Parlement.

III. — STEMMINGEN

Artikel 1

Dit artikel regelt de grondwettelijke grondslag van 
het wetsvoorstel.

Artikel 1 werd verworpen met 9 tegen 5 stemmen. 
Derhalve wordt het gehele wetsvoorstel als verworpen 
beschouwd.

De rapporteur, De voorzitster,

Sander LOONES, Marie-Christine MARGHEM

Le gouvernement va-t-il se limiter à une réduction de 
la TVA ou envisager un ensemble plus large de mesures 
pour le secteur horeca?

L’intervenant souligne que la mesure de soutien la 
plus importante consiste à rouvrir le secteur de l’horeca 
le plus rapidement possible. Dans le passé, ce secteur 
a déjà prouvé sa capacité de rouvrir en toute sécurité.

Le représentant du ministre précise que plusieurs 
mesures sont envisagées.

M. Sander Loones (N-VA) insiste pour que les mesures 
d’aide soient examinées rapidement au Parlement.

III. — VOTES

Article 1er

Cet article fixe le fondement constitutionnel de la 
proposition de loi.

L’article 1er est rejeté par 9 voix contre 5. En consé-
quence, l’ensemble de la proposition de loi est considéré 
comme rejeté.

Le rapporteur, La présidente,

Sander LOONES, Marie-Christine MARGHEM
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